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A REMÉNYSÉG ISTENE 
John Donnelly élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2024. szeptember 08. 
 

Susan Donnelly: 
 
Halleluja! Jézus az Úr! Ámen. Azt énekeltük az előbb, hogy nagy a Te hűséged. Ő az egyetlen, 

aki hozzád hűséges lesz örökké és az Ő hűsége miatt tudunk mi is hűségesek lenni hozzá. Lesz egy 
nap, amikor az Úr eljön és amikor jön, akkor a hitet fogja keresni és én hiszem, hogy ebben a 
gyülekezetben fog hitet találni. Ámen. John és én szeretnénk köszönetet mondani az egyház 
vezetőinek és mindenkinek a fogadtatásunkért. Tegnap volt az első alkalom, hogy itt voltunk és 
azóta tudom, hogy az Úr itt van. Tudom, hogy Isten jelenléte itt van. Tudom, hogy a Szent Szellem 
itt van. Tudom, hogy a Szent Szellemnek megvan a szabadsága itt, hogy közöttetek mozogjon, 
mozduljon, ahogy csak akar. Most szeretnék áldást mondani a gyülekezet felett. Azért imádkozom, 
hogy mindannyiótok együtt legyen a vezetőkkel, a vezetőitekkel abban, hogy egységben legyetek, 
hogy szeretni fogjátok egymást és mindig fogjátok egymás kezet. És együtt megszerzitek 
magatoknak Budapestet, Jézusnak szerzitek meg Budapestet. Ámen. Itt hagylak benneteket szeretett 
férjemmel. Halleluja!  
 

John Donnelly: 
 
Dicsőség Istennek, tényleg áldottak vagyunk mindannyiótok által. Nagyon hálásak vagyunk 

István pásztornak és Dórikának. Köszönjük, hogy eljöhettünk hozzátok ma és köszönjük, hogy ránk 
bíztátok a gyülekezetet erre az időre. Tudjuk, hogy milyen drágák nektek ezek az emberek. Mi is 
ugyanúgy szeretjük az embereket, ahogy ti szeretitek őket és ti ugyanúgy szeretitek az embereket, 
ahogy Jézus szereti. Hallottam olyat pásztoroktól, hogy ha az emberek nem lennének, akkor a 
gyülekezet nagyszerű lenne. Amikor ilyet hallok, akkor legszívesebben felpofoznám őket. Mert a 
gyülekezet teljesen, teljes egészében az emberekről szól. Hogy látjuk az emberek életét, hogyan jön 
helyre. Hogy azok az emberek, akik úgy gondolták, hogy semmi értékük nincsen, értéket kapnak. 
Úgy gondolják, hogy értékesek és ti is nagyon-nagyon értékesek vagytok. Itt a lehetőség, hogy azt 
mondjátok: ámen!  

Ti nagyon-nagyon értékesek vagytok. Annyira értékesek vagytok, hogy egy ember az életét adta 
értetek. Annyira szeretett benneteket, hogy az életét adta értetek, annak ellenére, hogy mi rosszat 
tettünk. Az Ő szeretete nagyobb volt. Ma reggel a reménységről szeretnék nektek beszélni, mert a 
gyülekezetben nagyon sok ember van, aki reménység nélkül jár. Mielőtt tovább mennék ebben, és 
elfelejteném, hogy mi a vége a gyülekezeti alkalomnak, meg szeretném köszönni Ildikónak a 
tolmácsolást. Két Ildikó van most az életünkben, egy sem volt, amíg nem jöttünk Magyarországra.  
Meg szeretném Ildikónak köszönni a kemény munkáját, mert nem könnyű, amit csinál. Végig 
koncentrálnia kell, mert nem csak angolról fordít magyarra, hanem skót akcentusú angolt is fordít. 
Ezért biztassátok Ildikót! Köszönöm. Dicsőség Istennek!  

Meg szeretném köszönni a dicsőítő csapatnak. Legyetek szívesek, álljatok fel! Miközben 
hallgattam a dicsőítéseteket, azt mondtam Zsoltnak: Én Magyarországra fogok költözni! Zsolt azt 
felelte: Ámen! Így hát odamentem Susanhoz, a feleségemhez. Nem, azt mondta, nem, el fogjuk 
vinni a dicsőítőket Skóciába. Mert elképesztőek vagytok! Gyönyörűséges a dicsőítés. Köszönjük, 
nagyon köszönjük!  

Készen álltok az Igére? Ámen. Halleluja! Jeremiás 1. fejezetére lapozzatok, kérlek szépen, és az 
5-ös verstől szeretném olvasni nektek az Igét.  

Jeremiás 1,5. 
5. Mielőtt az anyaméhben megalkottalak, már ismertelek, és mielőtt az anyaméhből kijöttél, 

megszenteltelek; prófétának rendeltelek a népek közé. 
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Itt valami nagyon csodálatosat mond. Azt mondja itt, a Jeremiásban az Ige, hogy mielőtt az anya-
méhben megalkottalak, már ismertelek, mielőtt megszülettél. Mielőtt az anyaméhből kijöttél, 
megszenteltelek, azaz különválasztottalak az Úrnak. Prófétának rendeltelek a népek közé. Mielőtt 
megalkottalak, ismertelek. Mielőtt kijöttél az anyaméhből, már kiválasztottalak. Jeremiást az Úr 
kiválasztotta, mielőtt megszületett volna és az a szép ebben, hogy ez az ígéret nemcsak Jeremiásnak 
szól, hanem neked is. Isten azelőtt ismert téged, ahogy az édesapád és az édesanyád egybekeltek 
volna. Jóval azelőtt, mielőtt a szüleid kigondolták volna, hogy gyermekük lesz, Isten már ismert 
téged.  

Ahogy Jeremiást kiválasztotta az Úr, mielőtt megszületett, téged is kiválasztott ugyanúgy. Nem 
csodálatos ez? Hihetetlen. Ez a meghittségről beszél nekem. Isten számunkra tartogatott bensőséges 
meghittségéről. Amikor iskolába jártam, körülbelül 11 éves voltam, a tanárom a szemeim közé nézett 
és azt mondta: Donnelly, belőled soha nem lesz senki! Az én tanárom nem tudta, hogy Donnelly 
találkozik majd Jézussal. Mert látjátok, Jézus mindent meg tud változtatni. Nincs annak jelentősége, 
hogy az emberek mit gondolnak rólad, mit mondanak rólad. Amit Ő mond rólad, Isten Igéje, az a 
legfontosabb. Gyűlöltem iskolába járni. Két tantárgyból voltam jó, az egyik a sport volt, a másikban 
pedig szakosodtam. Nagyon jó voltam, mindig ötös felettit kaptam, csillagos ötöst az iskolai 
ünnepnapokra. A szabadnapokra az iskolában, abban nagyon jó voltam. Egy nap, emlékszem, kifele 
bámultam az ablakon – matematika óra volt –, azon tűnődtem, hogy hogyan juthatnék el a székemtől 
az iskola kapujáig. Néztem a kilátást, terveztem a nagy menekülésemet, hogy ezt hogyan tudnám 
megtenni.  

Rátettem a kezem az asztalra, a padra és nem hallottam, hogy jön a tanár mögöttem. Volt a 
kezében egy pálca, egy fa pálca, a kezemre csapott vele és folyt belőle a vér. És azt mondta nekem: 
Donnelly, hagyd abba az álmodozást! És Donnelly nagyon gyorsan abbahagyta az álmodozást. Ami 
ebben a dologban elképesztő, hogy 48 órával az újjászületésem, üdvösségem után 1988. augusztus 
12-én volt ez, jött a Szent Szellem és beszélt hozzám, szólt hozzám. Azt mondta: John, most már 
újból álmodozhatsz! Most már álmodozhatsz, mert Jézus elviszi az átkot és hozza az áldást. Jézus 
mindent jóvá tesz. Ő a reménység, amit keresünk. A reménység nem szégyenít meg. A reménység 
nem egy dolog. A reménység Krisztus személye.  

Róma 8,29. 
29. Mert akiket eleve ismert, eleve el is rendelte, hogy azok az Ő Fia ábrázatához 

hasonlatosak legyenek, hogy Ő legyen az elsőszülött sok atyafi között. 
Azokat, akiket Isten ismert előre. Ennek egy mélyebb jelentése van itt, mint amire mi 

gondolnánk. Ez többet jelent, mint ismerni valakit. Ennek egy mélyebb jelentése van. Azt jelenti, 
hogy különös érdekeltsége van valamiben. Úgyhogy úgy is olvashatnánk ezt az igeverset, hogy akik 
iránt Isten különösképpen érdeklődött, akik érdekelték Őt. Istent különösképpen érdekled. Nem 
csak ismer téged, hanem nagyon érdekled Őt. Mondd azt a melletted ülőnek, hogy Istennek 
különleges/egyedi érdekeltsége van benned. Könnyű azt mondani a másiknak, hogy Istent nagyon 
érdekled. Nézz ugyanarra a személyre és mondd annak a személynek, hogy Istennek 
különleges/egyedi érdekeltsége van bennem. Ámen. Ez az igazság.  

Ti különlegesek vagytok. Azt gondolhatjátok, hogy én? Igen, igen te, te, igen, mindenki itt a 
teremben. Igen, te, neked szól, te különleges vagy Isten számára. A Zsoltárok könyve azt mondja, 
hogy Isten a magányost behelyezi családba. Én nagyon sokáig küzdöttem azzal, hogy magányos 
voltam. Azt mondtam az Úrnak, hogy a Te Igédnek igaznak kell rám lennie, de ez az Ige nem igaz 
rám nézve, mert én soha nem voltam magányos, mert sosem éreztem magam egyedül. És azt 
mondta az Úr, hogy nézd meg pontosan azt, hogy mit jelent az a szó, hogy magányos és aztán 
rájöttem, hogy mit jelent az, hogy Isten a magányost behelyezi családba. Mert a héber szó erre azt 
jelenti, hogy egyedülálló. Az egyedi embert, a különleges embert. És most már van értelme a 
számomra, mert csak te tudod oda tenni azt a dolgot, ami a tiéd. Dórika nem tudja azt a dolgot 
hozni, amit Susie. Susie nem tudja azt a dolgot oda hozni az asztalhoz, amit Dórika tud. Azt 
mondja, hogy a magányost családba helyezi. Csak te tudod az asztalra letenni azt a dolgot, amit te 
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tudsz csak lerakni az asztalra. Nem akarunk száz darab István pásztort. Téged akarunk, hogy te az 
legyél, aki vagy.  

Sokszor azt mondom Andrew és Jamie Wommack előtt és a Charis Bibliaiskola tanulóinak is azt 
mondom, hogy nem akarunk 700-800 Andrew Wommack-et és mindig azt mondom, hogy egy 
Andrew Wommack elég. Jamie Wommack felesége erre azt mondja, hogy ámen! Nem akarom, 
hogy a pásztorotok replikái, utánzatai legyetek. Mert csak ők tudják letenni azt az asztalra, amit ők 
le tudnak tenni az asztalra, de te valami speciálisat hozol, mert te különleges vagy, egyedülálló 
vagy. Csodálatosnak lettél teremtve. Senki más nincs olyan, mint te és jól kell érezned magadat.  

Ildikó gyönyörűen néz ki, igaz? Egy pillanat. Tudjátok mit csinált ma reggel? Úgy, mint én, 
megcsinálta a haját, belenézett a tükörbe és tudjátok, mit látott? Egy szál hajat látott, ami nem volt a 
helyén. Nem látta azt a 10 millió hajszálat, ami a helyén volt, hanem azt az egy szál hajat látta, ami 
nem volt a helyén. Belenézett a tükörbe, hogy meglássa, hogy mi a baj vele. Amikor kirúzsozta 
magát, nem látta a gyönyörű rózsaszín ajkakat. Tudjátok, mit látott? Azt az egy milliméteres 
rúzsfoltot látta a fogain. Belenézett a tükörbe, hogy mi a probléma vele. Amikor kifestette a szemét, 
nem látta, hogy tökéletesen húzta azt ki szemceruzával. Tudjátok mit látott? Azt a foltot látta, azt a 
foltot, amit az arcára kent. Belenézett a tükörbe, hogy megláthassa, hogy mi a probléma.  

Jakab levele azt mondja nekünk, hogy Isten Igéje egy tükör számunkra. Ne nézzetek azért bele a 
fürdőszoba tükörbe, hogy megláthassátok, hogy mi a rossz, hanem nézzetek bele az Ige tükrébe és 
látni fogjátok, hogy Jézus Krisztus miatt minden helyre lett állítva, halleluja! Ez izgalmas. Akkor 
ajánlok nektek egy alkut. Bocsássatok meg, hogy izgatott leszek, én nektek pedig azért bocsátok 
meg, mert ti nem lelkesedtek. Ámen. Istennek egyedi érdekeltsége van benned és, hogy ebből egy 
reménység legyen.  

Három gyönyörű lányunokánk van. A legidősebb 22 éves, Finnely. A kis lánytestvére, 17 éves, 
mindjárt megmondom az ő nevét is. És van egy lány unokatestvérük, aki szintén 17 éves, Felicitiy-
nek hívják. Tehát Finnely, a legidősebb, 22 éves és 5 év van közötte és a kisebbik lánytestvére között. 
5 év a 2 lány között. Miért 5 év? Mert a gyönyörű menyünk sajnos kétszer elvetélt, de aztán meg-
született a kislány és a kislánynak a neve: Reménység. Reménység, azaz Hope angolul, meg-
született. Visszatért a reménység a menyemhez és a fiamhoz. A reménység visszatért a családba. De 
fogjuk látni, hogy Isten családjában mi soha nem vagyunk reménység nélkül. Meg fogjuk látni, 
hogy a reménység nem csak kint van valahol, hanem bennünk él.  

A Zsoltárok 119,74-es verse azt mondja, hogy a reménységemet a Te Igédbe helyeztem. A Zsol-
tárok 130,7-es vers azt mondja, hogy bízzál Izrael az Úrban. A Zsoltárok 132,5-ös verse azt mondja, 
hogy az Úrba helyezd a reménységedet.  

Te Istenbe helyezd a reménységedet! Biztatnak, bátorítanak minket ezek az Igék arra, hogy 
Istenbe helyezzük a reménységünket. Ha ennek kapcsán arra bátorít minket, hogy Istenbe helyezzük 
a reménységünket, akkor más dolgokkal kapcsolatban is tudjuk Istenbe helyezni a reménységünket. 

 Hol van a te reménységed ma? Hova helyezted? Egy másik személybe? És ha ő elhagy? A kor-
mányban van a reménységed? És ha az becsap téged? A politikusokban? És ha ők nem korrektek hozzád?  

Akkor helyezd a reménységedet Istenbe! Helyezd a reménységedet Jézusba! Ő soha nem fog té-
ged cserbenhagyni.  

Viktorral jöttünk ma reggel a gyülekezetbe autóval és a Covid nonszenszéről beszélgetünk 
éppen, hogy akkoriban volt az a sok buta dolog, ami emiatt minket körbe vett. De a skót egyház meg-
-állt a skót kormánnyal szemben ezzel kapcsolatban. A skót egyház beperelte a skót kormányt. 
Bíróságra került az ügy, mert a skót kormány bezáratta az egyházak ajtaját, de a skót egyházak azt 
mondták, hogy nem! Ezért be kellett perelnünk a skót kormányt. A bíróságot a skót kormány állí-
totta fel. Két dolog miatt pereltük őket be, hogy az, amit ők tettek, az nem volt jogos és ellene ment 
az alkotmánynak.  

Ahogy mentünk keresztül ezen a procedúrán, csodák és csodák kezdtek el történni Skócia szerte, 
mert a skót bíróságok, amik a skót kormányhoz tartoztak az egyházaknak kedveztek. A skót kor-
mánynak ki kellett nyitnia a skót egyházak ajtajait. 
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 Nem Skócia egyházai ellen harcoltak, a nők és férfiak ellen, ők nem az egyház emberei ellen 
harcoltak, hanem az Úr Jézus Krisztus ellen harcoltak. De elolvastam a Bibliának a végét és tudom, 
hogy Jézus győz. Halleluja! És megnyerte a te csatáidat is. A reménység a legfurcsább helyeken tud 
megszületni.  

Ezsdrás 10. fejezetére lapozzunk. Sok ember nem is tudja, hogy létezik ez a könyv a Bibliában, 
amit úgy hívnak, hogy Ezsdrás könyve. Az 1-es 2-es verset fogom nektek olvasni.  

Ezsdrás 10,1–2.  
1. És mikor imádkozék Ezsdrás és vallást tett, sírva és földre borulva az Isten háza előtt, 

sereglének őhozzá Izraelből igen nagy gyülekezetben férfiak és asszonyok és gyermekek, mert 
síra a nép is sokat és keservesen. 

2. És szóla Sekánia, Jéhielnek fia, az Élám fiai közül, és monda Ezsdrásnak: Mi vétkeztünk a 
mi Istenünk ellen, hogy idegen feleségeket vettünk magunknak e föld népei közül: mindazáltal 
van reménysége Izraelnek, mindemellett is! 

Ennek az embernek a neve Sekánia. Sekánia! Halleluja! És erről a Sekánia nevezetű emberről 
nem igazán fogsz hallani a Biblia többi részében. A fő területnek a szélén van ő. Zsákruhában és 
hamuban sír az ő szeretett népéért, Izraelért. Bocsánatért esedezik az ő népe számára. Mert a nép 
összeházasodott egy olyan asszonnyal és idegen isteneket fogadtak be magukhoz és messze-messze 
vannak Istentől. Ezsdrás sír ezért a nemzetért. Aztán Sekánia megjelenik és biztatja Ezsdrást. Mind-
ezen bűnök ellenére, a házasságok ellenére, ezek között az idegen Istenek között, a bálványimádás 
ellenére négy gyönyörű szót mond: Még mindig van remény!  

Annak ellenére, hogy mennyire elrontottuk a dolgokat, annak ellenére, hogy hányszor rosszul 
csináltuk a dolgokat, még mindig van remény. Még mindig van remény a számodra. Az életnek ez a 
szava elég volt Ezsdrás számára, hogy felkeljen. Ezek a reményteljes szavak elegendőek voltak 
Ezsdrás számára, hogy felkeljen és tovább menjen. Ebben az a szép, hogy Sekánia, ez a név valami 
nagyon csodálatos dolgot jelent.  

Van itt Charis bibliaiskolai tanuló közöttünk? Nyújtsa fel a kezét és tartsa azt fent. Ki emlékszik, 
mert már mondtam nektek egyszer? Mit jelent a Sekánia név? Ott lakik az Úr. Sekánia, a szó azt 
jelenti, Jahve beköltözött. Ez Ószövetség, amikor Jahve lakozást vett Izrael népe között. Egy új-
szövetségi hívő számára, én azt feltételezem rólatok, hogy ti azok vagytok, hol vett lakozást Jahve? 
Bennünk. Mit jelent akkor ez?  

Most kezdek izgalomba jönni és azt remélem, hogy ti is lelkesedni fogtok, mert Jahve lakozást vett 
bennetek. Ez azt jelenti, hogy te – igen te, igen te, igen te – soha, soha, soha nem vagy reménység 
nélkül. Halleluja!  

Akár reménytelenség közepette is még mindig van remény a számodra. Ha minden sötét 
körülötted, akkor is van reménységed. Reménységgel élsz és a reménység veled él, örökké és örök-
ké és örökké. Ez egy nagyon jó hír. Ez a jó híre Jézus Krisztus Evangéliumának. Isten maga úgy 
döntött, hogy beléd költözik.  

Ne merd azt mondani, hogy te nem vagy egy különleges ember! Zsolt, gyere ide légy szíves 
gyorsan. Zsolt nem szereti, ha én ezt csinálom vele, ezért csinálom vele ezt. Fordulj oldalra! Engedd 
el magad! A Lukács 17,21 azt mondja, hogy Isten királysága benned van, belül. Zsoltban nagyon 
nagy királyság van, a mennyekből. A mennyei királyság lakozást vett benne. Néhányunkban jobban 
ott lakozik Isten királysága, mint másokban, de ne felejtsd el, kérlek, hogy ha családi problémákon 
mész át, ha anyagilag nagyon nehéz helyzeten mész keresztül, ha egészségügyi problémáid vannak, 
a reménység ott lakik benned.  

Nem a banki egyenleged mondja meg az igazat. Az orvos diagnózisa nem az utolsó szó, hanem 
legyen Isten Igéje igaz! Legyen Isten Igéje igaz és minden ember pedig hazug. Isten vegyen ural-
kodást a szívünkben. Legyen Isten a legfontosabb dolog az életünkben!  

Ézsaiás 50,4.  
4. Az Úr Isten bölcs nyelvet adott énnékem, hogy tudjam erősíteni a megfáradtat beszéddel, 

fölserkenti minden reggel, fölserkenti fülemet, hogy meghalljam Őt, miként a tanítványok. 
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Ez nem csak Sekánia, aki reményteljes szavakat szól. Neked is egy olyan nyelvet adott Isten. Ne-
ked is egy bölcs nyelvet adott Isten. Miért adott neked Isten egy bölcs, oktató nyelvet? Hogy 
remény legyél a megfáradtak számára, hogy remény legyél azok számára, akik kétségben vannak.  

Egy régi hollywoodi dal azt mondja: Minden rólad szól. Minden csak rólad szól. De az egyház 
megváltoztatta ennek a szövegét és így hangzik most ez a szöveg: Minden csak rólam szól. Minden 
most már csak rólam szól. Nem, nem így van! Jézusról szól minden. Jézus munkálkodik rajtam ke-
resztül és rajtad keresztül is, mások áldására.  

Van egy nagy különbség szeretet és kívánság között, mert a kívánság meg akar szerezni dolgokat, 
mások kárára és a maga hasznára. De a szeretet adni szeretne akár a saját maga kárára. Vagyis ha 
sokba kerül is az neki, hogy másoknak hasznára legyen. A Korinthusi levélben Pál azt mondja, hogy 
ha tízezer vigyázótok van is Krisztusban, csak kevés atyátok van. Dicsérem az Urat ebben az 
épületben azokért az atyákért, akik itt vannak. A pásztorokért, a vezetőkért, a gyülekezet véneiért.  

Én úgy gondolom, hogy Dórika is egy atya a hitben. Mert ennek ára van, hogy hitatyák legyetek. 
Mi tudjuk, mert majdnem tizennyolc éven keresztül pásztoroltuk a gyülekezetet Skóciában és még 
mindig együttműködve tesszük ezt az Andrew Wommack szolgálaton keresztül. Tudjuk, hogy mibe 
kerül az, hogy pásztorok vagyunk. A magunk kárára van ez, ki kell adnunk azért, hogy ez másnak a 
hasznára legyen.  

Soha ne felejtsetek el a pásztoraitokért imádkozni, a vezetőitekért imádkozni, mert szükségünk 
van az imádságaitokra, ahogy mi szolgálunk felétek és szeretünk benneteket. De nem csak a pásztor 
az, akinek bölcs nyelvet adott Isten, hogy a megfáradtat meg tudja erősíteni, mert neked is ugyanazt 
a nyelvet adta Isten. Ha újjászülettél és be vagy töltekezve a Szent Szellemmel, akkor teljesen fel-
ruháztattál arra, hogy a Krisztus Testét szolgáld.  

Azt mondtam, hogy a reménység a legfurcsább helyeken is megszülethet, szegénységben és ha-
lálban. Nem engedi meg az időnk azt, hogy beleolvassunk ebbe az Igébe, a jegyzeteim szerint a 
2Királyok 4. fejezet 1-től 7-ig. Adóssága volt egy özvegyasszonynak és amiatt az adósság miatt el 
akarták vinni a fiait, ezért odafutott Isten emberéhez és elmondta neki a problémáit.  

Megkérdezte Isten embere, hogy mid van a házadban? Azt mondta, hogy nincs más nekem, csak 
egy kis olajam van. Nem azt kérdezte, hogy mi nincs otthon, hanem azt kérdezte, hogy mi van az 
otthonodban. Azt mondta, semmi, csak egy kis olaj. Hogy lehet az, hogy először azt látta, hogy 
semmi, mielőtt látta az olajat? Miért azt látjuk, ami nincs, mielőtt meglátjuk, hogy mi van? Isten 
kegyelmes.  

Azt mondta, hogy vegyél korsókat és az üres korsókat hozd egy helyre és Isten csodát fog tenni. 
Ahogy megkapta az üres korsókat, elkezdett folyni az olaj és az összes korsó megtelt. Találjátok ki, 
hogy mi történt. Nem volt több korsó. Ez minek a képe? Hogy az olaj tovább folyt volna, ha még 
lett volna több korsó. De nem volt több korsó, így az olaj folyása megállt. De a jó hír ebben, hogy 
annyi olajat és annyi korsót kapott, hogy ki tudta fizetni az adósságait és még abból meg is tudott 
élni. Itt a reménység egy szegény helyre jött el.  

Ezzel kapcsolatban azt szeretném mondani, hogy a korsók jelentése a föld, amit nyújtani tud 
számunkra, hogy ott nincs több forrás, de a mennyországot soha nem tudod csődbe juttatni. A 
korsók ti vagytok. Olvassátok el kérlek a történetet, ha hazamentek! Látni fogjátok, hogy ti vagytok 
a korsók és Isten keresi ezeket a korsókat, hogy meg tudja őket tölteni. Isten meg akar titeket tölteni 
túláradóan, túlcsordulóan. Isten nem csak benned lakik és nem csak veled él, hanem ki is akar be-
lőled csordulni és át akar folyni másoknak az életébe.  

Amikor én elkezdtem szolgálni sok évvel ezelőtt, azt kérte tőlem a pásztorom, hogy szerdánként 
a férfiak összejövetelén nem több, mint öt percet beszéljek. Én azt mondtam, hogy köszönöm, nem, 
mert ezt én nem tudom megtenni. Eljött még egyszer, hogy szeretném, John, ha szerdánként el-
jönnél hozzánk és beszélnél a férfiak összejövetelén öt percet. Mondtam neki, hogy köszönöm, de 
ezt én nem tudom megtenni. Harmadszor is eljött és azt mondta nekem, hogy John, szerdán a fér-
fiak összejövetelén fogsz beszélni! Itt már nem hívott meg, hanem azt mondta, hogy gyere! Itt már 
parancsolta. Mit teszel, ha megparancsolnak neked valamit? Hétfőn, kedden és szerdáig bezárólag 
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tanulmányoztam az Igét, jegyzeteket készítettem, megpróbáltam megtalálni az összes igazságot és 
készen volt az öt perces prédikációm. Ma egész nap is tudnék beszélni Skóciában, de azokban a na-
pokban nem tudtam még. Nem tudtam emberek előtt állni sem, mert félénk voltam. Ezt nem is 
hinnétek el rólam.  

Elmentem azon az estén az összejövetelre. Nagyon jó volt a dicsőítés. Nem olyan jó, mint itt 
Magyarországon, de jó volt. Átadták nekem a szót. Emlékszem, ott álltam a testvérek előtt és a 
térdeim remegtek és a szívem gyorsan dobogott. Az volt az addigi legnagyobb tömeg, amiben va-
laha voltam. Előtte még soha nem voltam akkora tömegben. Legalább öt ember volt ott, hatalmas 
volt! Ez egy nagyon gyökeres gyülekezet volt. Egy gyors imát elmondtam: Jézus, segíts nekem! Ez 
a legjobb imádság, amit imádkozhatsz: Segíts nekem, Jézus! Elkezdtem beszélni. Ránéztem az 
órára, hét óra harminc perc volt. Hét óra harmincegy perckor az öt perces prédikációmat már be is 
fejeztem. Olyan voltam, mint egy gépfegyver, minden kijött belőlem. A fiúk csak néztek rám és 
tudtam, hogy többet is szeretnének még, de nem volt több, üres voltam. 

 Ez volt a legnagyobb félelmem akkor. Az Úr arra vezetett, hogy beszéljek nyilvánosan. A pász-
tor meghívott, hogy beszéljek nyilvánosan, de én nem akartam odaadni nekik ami bennem volt. Az 
Úr azt mondta nekem, hogy John, olyan kezdesz lenni, mint egy nagy kövér disznó. Így beszél 
hozzám Isten. Olvastam az Igét, egyre kövérebb lettem, aztán még kövérebb, még kövérebb és 
annál is kövérebb. Tele voltam Isten királyságával, akárcsak Zsolt. Féltem odaadni a zsíromat, mert 
így gondolkodtam, hogyha ezt átadom az én testvéreimnek, akkor mi marad nekem? Évekkel 
később rájöttem, hogy minél többet adok oda, annál inkább betölt engem. Minél többet adok oda, 
annál inkább betölt engem. Akarsz egy olyan korsó lenni, ami tele van Isten Szellemével?  

Hadd zárjam a beszédemet egy példával. Azt mondtam, hogy a reménység akár a szegénység 
közepette is megszülethet. Egy istállóban is megszülethet, egy börtönben is megszülethet a re-
ménység. Pál és Silás egy börtönben voltak és éjfélkor valami nagyon érdekeset tettek, figyelemre 
méltó dolgot. Nem csak imádkoztak, hanem dicsőítettek. Biztosíthatlak benneteket arról, hogy sok 
ember van ma börtönben Budapesten, mondjuk úgy, hogy igazságtalanul. Olyan dolgokkal vádolták 
meg őket, amiket nem is tettek, de el van döntve, hogy téged akkor is börtönbe csuknak. 

 Garantálom nektek, ha ez történik veletek, akkor imádkozni fogtok. Azt fogjátok imádkozni, 
hogy Uram, vigyél ki innen! Nem csináltam semmi rosszat, Uram. Helytelenül, igazságtalanul 
tettek engem ide. Mi így imádkoznánk mindannyian. Dicsérnénk mi az Urat? Énekelnénk az Úrnak 
dalokat? Mert ez az, amit Pál és Silás tett. Éjfélkor elkezdték dicsérni az Urat. Ez egy jó gyülekezet. 
Tudom, hogy mindannyian ismeritek a történetet. Amikor elkezdték énekelni a dalokat, a bör-
tönajtók mind kinyíltak. Nem csak ők mentek ki szabadon rajta, hanem minden cellának megnyílt 
az ajtaja. Csoda történt a börtönben. Az emberek megszabadultak, mert két ember úgy döntött, hogy 
énekelni fog egy dalt. Egy éneklő börtönőr az nem börtönőr, hanem a szabadságnak egy oázisa, 
hogy mindenki hallhassa azt a dalt.  

Rá kell, hogy jöjjetek, hogy ha dicsőíteni fogjátok Istent a nehéz idők alatt, ha arra spóroltok, 
hogy majd a nehéz napokban fogjátok dicsérni az Urat, az emberek meg fogják hallgatni a dala-
itokat és a dalaitok a bebörtönzött embereket szabaddá fogják tenni.  

Van egy kis dalos madár Skóciában. A madarak egy bizonyos családjából jött, a neve szerelem 
szikla. A szerelem szikla különbözik az összes többitől, mert a madarak általában körben repülnek, 
felmennek magasra, magasabbra, magasabbra és mikor egy bizonyos magasságot elérnek, akkor 
elkezdenek énekelni. Amikor elérnek egy bizonyos magasságot, csak akkor kezdenek el énekelni. A 
szerelem szikla különbözik az összes többitől, mert abban a pillanatban, hogy elrugaszkodik a lába 
a talajtól, elkezd énekelni. Énekel, mindvégig énekel. Nem várja meg, amíg elér a célállomásra, az 
úton végig énekel. Hány olyan keresztény van, aki csak akkor énekel, ha Isten már megválaszolta az 
imádságát? 

 Két példát mondok még és azután, pásztorok, bezárhatjátok az alkalmat. Zakariást meglátogatta 
egy angyal. Azt mondta neki az angyal, hogy a feleséged, Erzsébet, gyermeket fog szülni. Zakariás 
nem hitte el és ezért kikapott, nem tudott beszélni. Máriát, Jézus anyját is meglátogatta egy angyal. 
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Ugyanazt a hírt kapta, mint Zakariás. Mária hogyan válaszolt erre? Teljesen másképp, mint Za-
kariás. „Az én lelkem magasztalja az Urat.” Még azelőtt elkezdett hálaéneket énekelni, mielőtt a 
gyermek megszületett volna. Mikor Zakariás fia, Keresztelő János megszületett, akkor az első do-
log, amit tett, hogy kinyitotta a száját és Istennek hálát adott. Zakariás az esemény után adott hálát. 
Mária az esemény előtt adott hálát. Utána már könnyű hálásnak lenni, de nem olyan könnyű éne-
kelni, dicsérni az Urat, amikor börtönben vagy.  

A te szolgálatodnak nagyobb hatása van, mint te azt gondolnád, vagy el tudnád képzelni. De 
honnan tudod ezt, John? Mert le van írva az Igében. Mert ezt csinálja minden jó pásztor, vissza-
mutat Isten Igéjére. Nem az én véleményem számít, nem a pásztorok véleménye, hanem Jézus vé-
leménye számít.  

Köszönetet mondok Péternek a történetéért. Mit csinált Péter? Megy keresztül Jeruzsálem utcáin 
és süt a nap az arcára. Fogalma sem volt róla, hogy az árnyéka mögötte jön, és ahogy az árnyéka 
megérintette az embereket útközben, az emberek meggyógyultak és megszabadultak. Péternek 
fogalma sem volt róla, hogy ez történik, mert az ő Jézusán volt a tekintete. Fogalmad sincs, hogy 
milyen hatása van a te szolgálatodnak, mert nem tudod, hogy mit tesz a te árnyékod és ez így jó, 
mert ha Péter látta volna ezeket a dolgokat, akkor úgy gondolkodott volna, mint te, vagy én: Ó, 
nézzétek, hogy milyen nagy dolgokat csinálok! De a mi tekintetünk Istenen van és így Istené min-
denért minden dicsőség.  

Ha rámosolyogsz valakire az üzletben, ma, ahogyan köszöntél valakinek, rámosolyogtál 
valakire, az biztatta őt, az volt számára a reménység, az a mosoly. Mindannyiótoknak a szom-
szédságára nagyon nagy hatása van. Akkor vigyük ki most innen a közönség közül Jézust és vigyük 
el a szomszédokhoz, vigyük el az iskolánkba, vigyük el a munkahelyünkre, vigyük el a csa-
ládunkba! Éljünk Jézussal! Éljük Jézust és vigyünk reménységet az emberek számára!  

Rájöttem arra, hogy még itt a gyülekezetben is nagyon sok olyan ember van, akinek nincsen re-
ménysége. Szeretnénk értetek imádkozni, ha nincs reménységetek, ha nem teljesültek be az álma-
itok, a reményeitek és szenvedtek emiatt, akkor mi egy akaraton leszünk veletek és imádkozunk 
értetek, hogy minden rendben legyen. A Biblia azt mondja, hogy Istennek a dicsőséges reménysége 
ott lakik bennünk. Soha, soha nem vagytok reménység nélkül!  

Simeon ott ült a templomban és várta, hogy a Messiás megszülessen. Ígérete volt Istentől, hogy 
mielőtt elhagyja ezt a földet, látni fogja a Messiást. Vártál-e már egy családtagodra, egy szerettedre 
a repülőtéren, hogy keresztüljöjjön az ajtón és megérkezzen? Nagyra nyílt az ajtó és megnézted, 
hogy ő az? Nem, nem ő. Újból kinyílt az ajtó. Ő az? Nem ő az. Simeon is így volt ezzel. Bármelyik 
szülő behozta a gyermekét a templomba, Simeon megkérdezte, hogy ő az, ő lesz az? És egy napon 
Mária és József lépett be a templomba és Simeon azonnal tudta, hogy igen, Ő a Messiás, mivel 
megígérték neki, hogy meglátja a Messiást, még mielőtt meghal. Ha elolvasod a történetet, ő nem 
csak látta a Messiást, hanem a karjaiba vette a gyermeket. A karjában tartotta Jézust, megölelte 
Jézust. Te megölelted Jézust, ahogyan Ő átölel téged? 

 Álljatok fel, kérlek! Imádkozok értetek, hogy kitartásotok legyen ebben. Azért imádkozok, hogy 
soha ne legyetek remény nélkül és emlékezettek arra, hogy a reménység bennetek lakik. Ha meg-
jelennek a reménytelen napok, engedjétek, hogy legyenek ezek a remény nélküli napok a lehe-
tőségek napjai arra számunkra, hogy megdicsőíthessük Istent, hogy hálát adhassunk Istennek, hogy 
dicsérhessük az Urat még az esemény előtt. 

 
 Mennyei Atyám! Mindenkit köszönök neked, aki itt áll ma velünk. Köszönetet mondok minden-

kiért, aki itt a teremben van és azokért is, akik online néznek. Azért imádkozom, hogy a Szellemed 
által emlékeztess minket arra, hogy soha nem vagyunk egyedül. A királyok Királya lakik bennünk. 
Az, aki bennünk van, nagyobb, mint aki a világban van. Köszönjük, Atyám, hogy mi már nem a 
farok vagyunk, hanem a fej. Köszönjük, Atyám, hogy felül vagyunk és nem alul. Köszönöm, Atyám, 
hogy ezek az értékes szentek többek, mint győztesek. Ők több, mint győztesek és mindent meg tudnak 
tenni Krisztus által, aki megerősíti őket. Atyám, imádkozom, hogy az áldásod szálljon erre a házra. 
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Áldásodat kérem a pásztorokra. Uram, a 84-es zsoltárban azt mondod, hogy erőről erőre jutunk, 
mielőtt megjelenünk Isten előtt a Sionon. Atyám, köszönöm neked Jézus drága nevében! És 
mindenki azt mondja erre, hogy ÁMEN!     
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 
 

 


